



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

15 تشرين الثاني (نوفمبر) 2024 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

Oman's Revenues Increased by 4% by the End of the Third Quarter

Oman's public revenues increased by 4 percent until the end of the third quarter of 2024 to 9.19 billion riyals, compared to 8.88 billion riyals in the same period of 2023, mainly due to higher net oil revenues.

The financial performance bulletin issued by the Ministry of Finance showed that net oil revenues increased until the end of the third quarter by 12 percent to record RO 5 billion and RO 436 million compared to the collection of RO 4 billion and RO 838 million until the end of the third quarter of 2023. The average realized oil price was about US\$83 per barrel, while the average amount of oil production was about 999,000 barrels per day, due to EDO's collection methodology for oil revenues and cash flow management.

The bulletin showed that net gas revenues decreased by 15% at the end of the third quarter to QR1.34 billion compared to RO 1.58 billion in the same period of 2023 as a result of the change in the gas revenue collection methodology.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)

ارتفاع إيرادات سلطنة عمان 4% بنهاية الربع الثالث

شهدت الإيرادات العامة لسلطنة عمان ارتفاعاً بنسبة 4 في المئة حتى نهاية الربع الثالث 2024 مسجلة 9.19 مليارات ريال، مقارنة بتسجيل 8.88 مليارات ريال في الفترة نفسها من عام 2023 ويعزى ذلك بشكل رئيس إلى ارتفاع صافي إيرادات النفط.



وأظهرت نشرة الأداء المالي الصادرة عن وزارة المالية إلى أن صافي إيرادات النفط ارتفع حتى نهاية الربع الثالث بنسبة 12 في المئة مسجلاً 5 مليارات و436 مليون ريال عُمانى مقارنة بتحصيل 4 مليارات و838 مليون ريال عُمانى حتى نهاية الربع الثالث من عام 2023. وبلغ متوسط سعر النفط المحقق نحو 83 دولاراً أميركياً للبرميل، في حين بلغ متوسط كمية إنتاج النفط نحو 999 ألف برميل يومياً؛ ويعزى ذلك إلى منهجية تحصيل شركة تنمية طاقة عُمان لإيرادات النفط وإدارة السيولة النقدية.

وأظهرت النشرة أن صافي إيرادات الغاز انخفض بنهاية الربع الثالث بنسبة 15% ليبلغ 1.34 مليار ريال مقارنة بتسجيل 1.58 مليار ريال عُمانى في الفترة ذاتها من عام 2023 نتيجة لتغيير منهجية تحصيل إيرادات الغاز.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

Unemployment Rate in Egypt Increased To 6.7% in the Third Quarter Of 2024

The Central Agency for Public Mobilization and Statistics in Egypt revealed that the unemployment rate rose to 6.7 percent in the third quarter of 2024, an increase of 0.2% quarter-on-quarter, compared to 6.5 percent in the second quarter.

Last August, government data revealed that the unemployment rate in the second quarter of 2024 fell to 6.5 percent, down 0.2 percent from the previous quarter.

The data showed that the size of the labor force recorded 32.218 million individuals compared to 31.423 million during the previous quarter, an increase of 2.5%. The size of the labor force reached 26.432 million individuals for males while for females reached 5.786 million individuals, due to the increase in the number of workers by 694 thousand workers during the current quarter compared to the previous quarter, and the increase in the unemployed by 101 thousand unemployed, which led to an increase in the labor force by 795 thousand individuals.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)

ارتفاع معدل البطالة في مصر إلى 6.7% في الربع الثالث 2024

كشف الجهاز المركزي للتعبئة العامة والإحصاء في مصر، عن ارتفاع معدل البطالة إلى 6.7 في المئة في الربع الثالث 2024، بزيادة 0.2% على أساس فصلي، مقابل 6.5 في المئة في الربع الثاني.

وكانت البيانات الحكومية كشفت في أغسطس الماضي، عن انخفاض معدل البطالة في الربع الثاني من العام 2024 إلى 6.5 في المئة، بانخفاض 0.2 في المئة عن الربع السابق.

وأظهرت البيانات أن حجم قوة العمل سجل 32.218 مليون فرد مقابل 31.423 مليون فرد خلال الربع السابق بنسبة زيادة مقدارها 2.5%. وبلغ حجم قوة العمل 26.432 مليون فرد للذكور بينما بلغت للإناث 5.786 مليون فرد، و يرجع ذلك لارتفاع أعداد العاملين بمقدار 694 ألف عامل خلال الربع الحالي عن الربع السابق، وارتفاع العاطلين عن العمل بمقدار 101 ألف متعطل مما أدى إلى ارتفاع قوة العمل بمقدار 795 ألف فرد.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)



البنك الدولي: الأضرار والخسائر في لبنان جراء الحرب تقدّر بنحو 8.5 مليار دولار

The conflict has cut Lebanon's real GDP growth by 6.6 percent this year, exacerbating Lebanon's 5-year severe economic contraction to exceed 34 percent of real GDP, the World Bank has revealed.

The World Bank indicated in the preliminary assessment report of damage and losses in Lebanon that the cost of material damage and economic losses amounted to about \$ 8.5 billion, the material damage alone amounted to \$ 3.4 billion, and the economic losses amounted to \$ 5.1 billion.

The report also addressed the impact of the conflict on the people in Lebanon, where it is estimated that there are more than 875,000 internally displaced people, with women, children, the elderly, people with disabilities, and refugees at the greatest risk. It is estimated that about 166,000 people lost their jobs, which equates to a decrease in incomes of \$168 million.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



وكشف البنك الدولي، عن تسبب الصراع في خفض نمو الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي في لبنان بنسبة 6.6 في المئة هذا العام، مما يقاوم الانكماش الاقتصادي الحاد المستمر على مدى 5 سنوات في لبنان ليتجاوز 34 في المائة من الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي.

وبيّن البنك الدولي في تقرير التقييم الأولي للأضرار والخسائر في لبنان، أن تكلفة الأضرار المادية والخسائر الاقتصادية بلغت نحو 8.5 مليار دولار، وأن الأضرار المادية وحدها بلغت 3.4 مليار دولار، وأن الخسائر الاقتصادية بلغت 5.1 مليار دولار.

وتناول التقرير أيضاً أثر الصراع على الشعب في لبنان، حيث تشير التقديرات إلى وجود أكثر من 875 ألف نازح داخلياً، مع تعرض النساء والأطفال والمسنين والأشخاص ذوي الاحتياجات الخاصة واللاجئين لأشد المخاطر. كما تشير التقديرات إلى فقدان نحو 166 ألف فرد وظائفهم، وهو ما يعادل انخفاضاً في المداخل قدره 168 مليون دولار.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

IATA: Gulf Airlines the Fastest Recovering Globally

The International Air Transport Association (IATA) revealed that Gulf airlines have shown a great ability to overcome the effects of the Corona pandemic, becoming the fastest recovery at the global level since the crisis began in early 2020, at a time when many international airlines are still trying to adapt to the repercussions of this pandemic and overcome its ongoing effects.

According to IATA, the Gulf States have returned to normalcy faster than any other country in the world. The main reason is its outstanding performance, the high compatibility between airlines, relevant authorities, and airports, along with the advanced level of ground services. The Gulf States have also proven their worth in managing crises and quickly returning to normalcy, and European, American, and Asian airlines have even begun to learn from the Gulf experience in this field.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



وكشف الاتحاد الدولي للنقل الجوي (إياتا)، عن أن شركات الطيران الخليجية أظهرت قدرة فائقة على تجاوز آثار جائحة كورونا، لتصبح الأسرع تعافياً على المستوى العالمي منذ بدء الأزمة في مطلع عام 2020، وذلك في وقت لا يزال فيه كثير من شركات الطيران العالمية تحاول التكيف مع تداعيات هذه الجائحة وتجاوز أثارها المستمرة. وبحسب "إياتا" فقد عادت دول الخليج إلى الوضع الطبيعي بسرعة تفوقت بها على أي دولة أخرى في العالم. ويعود السبب الرئيسي إلى أدائها المتميز، والتوافق الكبير بين شركات الطيران والسلطات المعنية والمطارات، إلى جانب مستوى الخدمات الأرضية المتطور. كما أثبتت دول الخليج جدارتها في إدارة الأزمات والعودة السريعة إلى الوضع الطبيعي، حتى إن شركات الطيران الأوروبية والأمريكية والآسيوية بدأت تستلهم وتتعلم من التجربة الخليجية في هذا المجال.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

OPEC Cuts its forecast for Oil Demand Growth in 2024 and 2025

OPEC lowered its forecast for global oil demand growth in 2024 to 1.82 million barrels per day in its monthly report for November, compared to 1.93 million barrels per day in the previous forecast. OPEC also lowered its forecast for global oil demand growth in 2025 to 1.54 million barrels per day, compared to 1.64 million barrels per day in the previous forecast.

It indicated that its average crude oil production reached 26.53 million barrels per day in October 2024, an increase of 466 thousand barrels per day from September, boosted by Libyan production.

[Source \(Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)



«أوبك» تخفض توقعاتها لنمو الطلب على النفط 2024 و2025

خفضت أوبك في تقريرها الشهري لشهر نوفمبر توقعاتها لنمو الطلب العالمي على النفط في 2024 إلى 1.82 مليون برميل يومياً مقابل 1.93 مليون برميل يومياً في التوقعات السابقة. كما خفضت أوبك توقعاتها لنمو الطلب العالمي على النفط في 2025 إلى 1.54 مليون برميل يومياً مقابل 1.64 مليون برميل يومياً في التوقعات السابقة.

وبينت أن متوسط إنتاجها من النفط الخام بلغ 26.53 مليون برميل يومياً في أكتوبر 2024، بزيادة 466 ألف برميل يومياً عن سبتمبر بدفعة من إنتاج ليبيا.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)